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finisz konsultacji na stadionie Narodowym
L ikwidujemy inwestycyjny 

tor przeszkód – powiedział 
o projekcie Kodeksu urba-
nistyczno-budowlanego mi-
nister infrastruktury i budow-
nictwa Andrzej Adamczyk. 
Konferencją na Stadionie 
Narodowym (16 grudnia) ofi-

cjalnie zakończono konsulta-
cje społeczne tych przepisów. 
Jak przypomniał na konferen-
cji prasowej minister, obecnie 
proces inwestycyjno-budowla-
ny jest regulowany przez kilka 
ustaw, głównie przez Prawo 
budowlane. Akt ten uchwalo-
no w 1994 r. i od tego czasu 
nowelizowano blisko 90 razy. 
W rezultacie coraz trudniej 
jest się w tym gąszczu prze-
pisów poruszać i są one róż-
nie interpretowane. – Kodeks 
jest odpowiedzią na postula-
ty zgłaszane od lat, jest speł-
nieniem nadziei inwestorów, 
zarówno tych małych, jak i du-
żych. Stanowi jednocześnie 
realizację obietnicy z exposé 
premier Beaty Szydło – pod-
kreślił Andrzej Adamczyk. 
– Z jednej strony odchodzimy 
od wuzetek [decyzji o warun-
kach zabudowy – red.], ale 
z drugiej – znacznie uspraw-
niamy tworzenie miejscowych 
planów zagospodarowania 
przestrzennego, które dziś 
pokrywają zaledwie 30% 
kraju. Poprzez zdefiniowanie 
tzw. umowy urbanistycznej 
ułatwiamy także współpracę 
samorządów z potencjalnymi 
inwestorami. Wprowadzamy 
katalog inwestycji, w którym 
dla każdej z 6 kategorii prze-
widujemy inną ścieżkę dojścia 
do rozpoczęcia budowy. Zmie-

procesu budowlanego [o dopi-
sanie geodety wnioskowały or-
ganizacje geodezyjne – red.].

N a razie nie wiadomo, jakie 
uwagi zostaną uwzględ-

nione w kolejnym projekcie 
Kodeksu. Tomasz Żuchowski 
stwierdził, że wszystkie propo-
zycje będą jeszcze rzetelnie 
przepracowane, aby rozsąd-
nie wyważyć interesy różnych 
środowisk. Zaznaczył jednak, 
że priorytetem będzie jasne 
i jednoznaczne sformułowa-
nie przepisów oraz realizacja 
głównych celów Kub, a nieko-
niecznie spełnianie koncertu 
życzeń poszczególnych branż.
Co dalej z Kodeksem? Kolej-
ny projekt, po uwzględnieniu 
uwag z konsultacji społecz-
nych, ma powstać na przeło-
mie stycznia i lutego 2017 r. 
Na I półrocze planowane 
są konsultacje przepisów 
wprowadzających i przejś-
ciowych oraz zapisów, które 
zostaną przeniesione do Kub 
z innych ustaw (w tym z Pgik 
oraz ustawy o gospodarce 
nieruchomoś ciami), a na li-
piec – skierowanie wszystkich 
projektów aktów prawnych do 
Sejmu RP. 

tekst i zdjęcie Jerzy królikowski 
Więcej o Kub pisaliśmy 
w GEODECIE listopadowym 
i grudniowym 

niamy przepisy regulujące sa-
mowole budowlane, wprowa-
dzając zróżnicowanie kar oraz 
inny sposób windykacji – wy-
mieniał najważniejsze zmiany 
przewidziane w Kub minister. 
Zapewnił, że akt ten ma prze-
ciwdziałać niekontrolowanemu 
rozlewaniu się zabudowy. 
– Gmina wciąż będzie jednak 
suwerenem w zakresie gospo-
darowania swoją przestrzenią. 
W Kodeksie dajemy jej tylko 
narzędzia, które pozwolą robić 
to w sposób zrównoważony 
– dodał wiceminister Tomasz 
Żuchowski.

w trakcie trwających dwa 
i pół miesiąca konsultacji 

społecznych Kub zgłoszono 
wiele uwag, również ze stro-
ny organizacji geodezyjnych. 
– Wiele propozycji zmian do-
tyczy rozszerzenia słowniczka, 
zwrócono nam ponadto uwa-
gę na niejasność niektórych 
zapisów. Padło wiele cieka-
wych uwag, ale czasem także 
wzajemnie sprzecznych, np. 
dotyczących zakresu partycy-
pacji społecznej w planowaniu 
przestrzennym – podsumował 
konsultacje Tomasz Żuchowski. 
Dodał, że w ich trakcie część 
korporacji zawodowych lobbo-
wała za wzmocnieniem swoich 
wpływów, w tym za dopisa-
niem ich do listy uczestników 

kto zostanie GGk?
Mimo iż od 2 grudnia znamy dwie 
kandydatki do pełnienia funkcji 
głównego geodety kraju, to żadnej 
z nich do końca roku na to stanowi-
sko nie powołano. Przypomnijmy, 
że do konkursu na GGK zgłosiła się 
piątka kandydatów. Komisja konkur-
sowa, w skład której weszli pracow-
nicy Ministerstwa Infrastruktury i Bu-
downictwa, wytypowała spośród 
nich dwie panie. A są to: 
lGrażyna Kierznowska – pełnią-
ca od kilku miesięcy obowiązki za-
stępcy głównego geodety kraju, 
a wcześniej geodeta powiatowy 
w Kraśniku, 
lBea ta Matysek – naczelnik Wy-
działu Geodezji i Katastru Nieru-
chomości w Staros twie Powiato-
wym w Jaśle. 
Czekamy zatem na decyzję mini-
stra infrastruktury i budownictwa, 
który zgodnie z Prawem geodezyj-
nym i kartograficznym wskaże no-
wego GGK. 
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